This version: Nov, 2023

Shuo Chen (Professor)

Department of Economics Fudan University Rm 501, 600 Guoquan Rd Shanghai, P.R. China Tel: (021) 6564-2334 Fax: (021) 6564-2334 mail: cs@fudan.edu.cn

Website: http://ccs.fudan.edu.cn/

Work Experience

2016- Full Professor, Fudan University
2015-2016 Associate Professor, Fudan University
2012-2015 Assistant Professor, Fudan University
2011-2012 Post-doctor, Hong Kong University of Science & Technology

Education

- 1. PhD in Social Science, Hong Kong University of Science & Technology, 2011
- 2. Mphil in Social Science, Hong Kong University of Science & Technology, 2008
- 3. Msc in Economics, Hong Kong University of Science & Technology, 2006
- 4. BA in Management, Shandong University, 2002

Interests

Development Economics, Political Economy, Economic History and Chinese Economy

Publication

In English

- 2023 "Communism and Patricide: Collectivization and Domestic Violence in 1960s' China" with Danli Wang and Yaohui Peng, accepted by *Economic History Review*.
- 2023 "In the Shadow of Administrative Decentralization: The Impact of Devolution on Subnational Service Provision" with Yiran Li and Yaohui Peng, accepted by *American Review of Public Administration*.
- 2023 "Pandemic and Insurance Purchase: The Behavioral Response to COVID-19" with Zhuoer Lin, Xian Xu and Xuanyi Wang. Forthcoming in *China Economic Review*.
- 2023 "Competence-Loyalty Tradeoff under Dominant Minority Rule: The Case of Manchu Rule, 1650-1911." with Xinyu Fan, Colin Xu, Xun Yan. *Journal of Public Economics* 220: 104843.
- 2022 "Accountability from Cyberspace? Scandals Exposure on the Internet and Official Governance in China" with Yiran Li. Forthcoming in *Political Science Research and Methods*.
- 2022 "Government Wrongdoings in the Past and Corporate Misconduct in the Present: Evidence from China" with Haoyuan Ding, Shu Lin and Haichun Ye. *Journal of Development Economics* 157: 102888.
- 2022 "Rebel on the Canal: Disrupted Trade Access and Social Conflict in China, 1650–1911" with Yiming Cao. *American Economic Review* 112(5): 1555-90.
- 2021 "Chasing or Cheating? Theory and Evidence on the Reliability of China's GDP" with Xue Sherry Qiao and Zhitao Zhu. *Journal of Economic Behavior & Organization* 189: 657-71.
- 2021 "Gone with the Wind? Emissions of Neighboring Coal-fired Power Plants and Local Public Health in

- China" with Yiran Li, Guang Shi and Zhitao Zhu. China Economic Review 69: 101660.
- 2021 "Warcraft: The Legitimacy Building of Usurpers" with Xinyu Fan. *Journal of Economic Behavior & Organization* 184: 409-31.
- 2020 "Running out of Steam? Political Terms and FDI Inflow in China" with Danqing Wang, Zhitao Zhu and Xiaowei, Rose Luo. *Journal of International Business Studies* 52: 692-717.
- 2020 "Tractor vs. Animal: Rural Reforms and Technology Adoption in China" with Xiaohuan Lan. *Journal of Development Economics* 147: 102536.
- 2020 "Move to Success? Headquarters Relocation, Political Favoritism, and Corporate Performance" with Bo Yang and Xun Yan. *Journal of Corporate Finance* 64: 1-31.
- 2018 "The Health Costs of the Industrial Leap Forward in China: Evidence from the Sulfur Dioxide Emissions of Coal-fired Power Stations" with Yiran Li and Qin Yao. *China Economic Review* 49: 68-83.
- 2017 "There Will Be Killing: Collectivization and Death of Draft Animals" with Xiaohuan Lan. *American Economic Journal: Applied Economics* 9(4): 58-77.
- 2016 "Of Maize and Men: The Effect of a New World Crop on Population and Economic Growth in China" with James KUNG, *Journal of Economic Growth* 21: 71-99.
- 2014 "Road to Success? The Effects of Road Toll on Economic Growth in China" with Xiaobo He, *Applied Economics Letters* 22(2): 158-62.
- 2011 "Tragedy of the Nomenklatura: Career Incentives and Political Radicalism during China's Great Leap Famine" With James Kung. *American Political Science Review* 105 (1): 27-45.

In Chinese

- 2023 "行政分权与环境污染:县级证据"和彭耀辉、姚沁,《中国经济问题》即将刊出。
- **2023** "管理权下放、财政分权与中国经济增长:县级证据"和李永涛、彭耀辉、《**经济学报》**即将刊出。
- 2022《市场化改革与腐败治理:基于微观案件数据的实证分析》,《社会》第42卷第4期。
- **2021**《明清政治精英流动: 趋势、特征及决定因素, **1368-1911**》, 和姚沁, **《经济学(季刊)》**第 **21** 卷第 5 期。
- 2021《官员激励与政府支出效率:来自地级市的证据》,和王芳、刘红芹,《经济学报》第3期。
- 2020《官员晋升激励与城镇化——基于地级市数据的证据》,和王芳,《中国经济问题》第6期。
- 2020《区域经济发展与地方政府间合作:基于重力模型的证据》,和王芳、余莎,《中国行政管理》 第9期。
- 2020《经济学研究中的机器学习:回顾与展望》,和王芳、王宣艺,《数量经济技术经济研究》第 4 期。
- 2020《反思环境库兹涅茨曲线假说》,和王芳、曹一鸣,《经济学(季刊)》第19卷第1期。
- 2019《相对绩效考核与自由裁量权:中国县级官员治理考察》,和朱志韬,《经济学(季刊)》已接 此。
- 2018《农业税减免、农业发展与地方政府行为——县级证据》,和王芳、王瑾,《**金融研究》**第 4期。
- 2015《央地财政格局下的地方政府债务成因、规模及风险》,和庞保庆,**《经济社会体制比较》**第5期。
- 2015《实证研究中的语言逻辑与数理逻辑》,《公共行政评论》第4期。
- 2015《基层地区差异与政策实施:以农村地区'一事一议'为例》,与朱琳,《中国农村经济》第 2期。
- 2014《空气质量与公共健康:以火电厂二氧化硫排放为例》,和陈婷,《经济研究》第8期。

- 2014《中央及地方财政格局下公路收费影响、成因及对策》,《统计研究》第9期。
- 2014《治乱无需重典:转型期中国刑事政策效果分析》,和章元,《经济学(季刊)》第 13 卷第 4 期。
- 2013《中国转型期犯罪的社会成本估算》,和刘飞,《世界经济文汇》第3期。
- 2013《身份、国家力量与饥荒:基于江苏省宜兴县 1959-1960 年档案的分析》,和王芳,《二十一世纪》第 139 期。
- 2012《央地关系:财政分权度量及作用机制再评估》,和高琳,《管理世界》第6期。
- 2012《转型期中国的犯罪治理政策: 堵还是疏?》,《经济学(季刊)》第12卷第2期。
- 2011《1959-1961 年中国饥荒的回顾及启示》, **《世界经济》**第 4 期。
- 2010《分税制改革、地方财政自主权与公共品供给》,《经济学(季刊)》第9卷第4期。